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Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 477 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 6. januar 2021. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 
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Spørgsmål nr. 477 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren oversende materiale, der kan belyse, hvor ofte 

personer, der får en behandlingsdom, får nedsat eller fjernet 

straffesagsomkostningerne?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 

 

”Når en person bliver pålagt at betale sagsomkostninger, bliver 

dette anført i dommen. Det er domstolene, der afgør om den sig-

tede skal betale sagsomkostningerne, herunder om sagsomkost-

ningerne skal reduceres. Politiet opkræver sagsomkostninger i 

henhold til afgørelsen i dommen. Oplysning om reduktion eller 

bortfald af pålæg af sagsomkostningerne registreres ikke i poli-

tiets systemer. Rigspolitiet har derudover ikke mulighed for at 

søge efter de ønskede oplysninger i de enkelte domme.” 
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